
 
 

Nuuk den 22. maj 2017 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende for-

slag til Naalakkersuisut:  

1. Hvornår vil de 2 indhandlingsskibe som Naalakkersuisut har godkendt starte 

indhandlingen? 

2. Anser Naalakkersuisuts godkendelse af kun 2 indhandlingsskibe i forhold til 

antallet af fiskere?  

3. Har Naalakkersuisut sikret at de 2 indhandlingsskibe som skal servicere tor-

skefiskere i stor geografisk område ikke vil have negativ indflydelse for tor-

skefiskere? 

4. Hvad forestiller Naalakkersuisut sig, såfremt hele torskekvoten bliver opfi-

sket? 

5. Hvile forestillinger har Naalakkersuisut angående torskekvoten for 2018? 

6. Hvilke løsninger forestiller Naalakkersuisut at foretage i 2018? 

7. Hvilke styrkelser af medarbejdere på indhandlingssteder agter Naalakkersui-

sut at tage i 2018? 

a) Kan dette gøres sammen med SIK? 

8. Hvilke initiativer agter Naalakkersuisut at tage med hensyn til arbejdskraftens 

mobilitet i 2018. 

(Medlem af Inatsisartut Villy Olsvig, Inuit Ataqatigiit)    

 

Begrundelse: 

Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug Karl Kristian Kruse oplyste i går den 18. maj 
2017 fra Inatsisartuts talerstol, at man skal udnytte torskens tilstedeværelse i vore farvande. 

Hvis bestanden skal udnyttes og at der optimalt skal tjenes penge på torskefiskeriet, så skal 
koalitionen fremkomme med løsninger. 

Der er en begrænset årskvote for torsk som bliver olympisk fiskeri og hvis denne skal udnyttes 

optimalt, skal dette ses i sammenhæng med en begrænset kapacitet samt begrænset teknisk 

udstyr som frysere m.v., hvor der er begrænset transport kapacitet via Royal Arctic Line og 

ikke mindst er der mangel på arbejdskraft og selv kun disse forhold giver en begrænsning for 
fiskeren under torskesæsonen.  

Lad mig understrege, at det ikke er ønskeligt at indhandlingsskibe skal have negativ effekt på 

arbejdspladser på land, for disse skal udnytte deres kapacitet optimalt, men dog skal den torsk 
som kommer for og ind i indenskærsområderne  udnyttes optimalt.  
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Er tiden ikke inde til, at der kommer med en varig løsning for landets vigtigste erhverv, som 

sikrer en stor økonomisk omsætning for landets mange bosteder samt fiskere, om det er på 
rejefiskeriet, hellefiskeriet eller torskefiskeriet? 

Jeg håber at Naalakkersuisut kommer med en hurtig løsning for torskefiskere omkring Sisimiut 
og Kangaatsiaq. 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

  


